



EMMANUELLE RIAL-SEBBAG

Responsable de la Chaire "Ethique, Science, Société"
UNESCO



Emmanuelle Rial-Sebbag- Lawyer-, Graduate in health law (Faculty Bordeaux), Ph.D in Health Law (European mention, University Paul Sabatier Toulouse). She is Director of research at Inserm in health law and bioethics. She is the leader of a multidisciplinary team, *Health innovations 'trajectories: bioethics challenges and impact in public health*, at the Inserm/Paul Sabatier University 1027 Unit. She is an Associate lecturer in bio-law and bioethics at the University of Medicine in Toulouse (Purpan). She is involved in several research projects at National, European and International level, on the topics of biobanking, innovative therapies, biomedical research involving human beings, genetic testing and Big Data. She was the coordinator of the EUCeLEX project (FP7 2013-2016, Cell-based regenerative medicine new challenges for EU legislation and governance, GA 601806, <https://www.eucellex.eu/>). She is leading the UNESCO Chair "Ethics, Science and Society".

Emmanuelle Rial-Sebbag – Juriste, diplômée de droit de la santé (Faculté de Bordeaux), Docteur en Droit de la Santé (Mention européenne, Université Paul Sabatier Toulouse). Elle est Directrice de recherche à l'Inserm en bioéthique et droit de la santé. Elle anime une équipe de recherche multidisciplinaire "Trajectoires d'innovations en santé : enjeux bioéthiques et impact en santé publique" au sein du Laboratoire d'épidémiologie et de santé publique à Toulouse (UMR 1027, Inserm/Université Paul Sabatier). Elle est enseignante associée à la faculté de médecine de Purpan, Toulouse. Elle participe à de nombreux programmes de recherche au niveau, national, européen et international sur les questions éthiques et juridiques soulevées par les biobanques, les thérapies innovantes, la recherche biomédicale impliquant des sujets humains, les tests génétiques et le Big Data. Elle a coordonné le projet européen EUCeLEX (FP7 2013-2016, Cell-based regenerative medicine new challenges for EU legislation and governance, GA 601806, <https://www.eucellex.eu/>). Elle est actuellement responsable de la Chaire UNESCO "Ethique, Science et Société".